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Lovsekretariatet 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

Medlem af Folketinget Pernille Schnoor (ALT) har den 9. juli 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 915 til Uddannelses- og forskningsministeren, som hermed be-

svares. 

Spørgsmål S 915: 

Mener ministeren, at det er fagligt forsvarligt, at vi i Danmark udbyder bachelorud-

dannelser, der koster studerende 87.000 danske kroner om året, og som ifølge Ni-

els Brocks regnskab genererer omkring 64 millioner kroner årligt og er skolens 

næststørste indtægtskilde, og som samtidig kritiseres af bl.a. EVA for ikke at have 

fagligt forsvarligt niveau? 

 

Svar: 

 

Det er min holdning, at videregående uddannelser udbudt i Danmark altid skal 

have et fagligt højt niveau. Det gælder også ikke-statsligt godkendte uddannelser 

udbudt af en statslig godkendt institution. Det har man, i mine øjne, en etisk for-

pligtigelse til over for de unge mennesker, der investerer tid og penge i uddannel-

sen.    

 

De videregående uddannelser, som Niels Brock udbyder, er private uddannelser, 

og er dermed ikke underlagt kvalitetssikring fra de danske myndigheders side på 

samme måde som offentlige uddannelser.  

 

Da Niels Brocks private bacheloruddannelser er akkrediteret af udenlandske ak-

krediteringsinstitutioner, anerkendes de i Danmark som på niveau med en dansk 

bacheloruddannelse, og er dermed adgangsgivende til kandidatuddannelser i 

Danmark.  

 

Jeg undrer mig over de historier, der har været fremme om Niels Brocks rekrutte-

ring af et stort antal studerende fra Nepal, og jeg vil derfor tage sagen op med un-

dervisningsministeren, idet Niels Brock som institution hører under Undervisnings-

ministeriet.  
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S 915 endeligt svar  
Offentligt
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Med venlig hilsen 

 

 

Tommy Ahlers 
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